Gharaibeh, Fawzi (约旦)

[原文: 阿拉伯文和英文]

资格说明

个人资料

出生地点:约旦出生日期:1943 年国籍:约旦

语文: 阿拉伯文(母语)、英文和法文

学历

1972年 博士,威斯康星大学(美国)

1968年 工商管理学硕士,得克萨斯理工大学(美国)

1965年 商业学士(优等),开罗大学(埃及)

专业领域

会计、金融和经济学

担任的职务

2002年至今 荣誉退休教授。

2006年至今 塔拉勒·阿布·格扎拉商学院顾问委员会成员。

2003年至今 皇家科学学会理事会成员。

2003年至今 Balqua 应用大学董事会成员。

2003年至今 会计专业高等委员会成员。

2003年至今 公民社会指南编写全国协商委员会成员。

1999年至今 侯赛因国王基金会董事会成员。

2003-2006年 科学技术大学董事会成员。

2003年至今 预算和财务委员会成员,国际刑事法院。

2001-2005年 联合国教科文组织执行局成员,巴黎。

1999-2000年 约旦磷酸盐矿有限公司董事长。

1998-1999 年 约旦政府教育部长。

1991-1998年 约旦大学校长。

1986-1990年 约旦大学主管行政事务的副校长。

约旦大学经济和行政学院院长。 1983-1986年 1981-1998年 约旦大学经济和行政学院教授。 约旦大学经济和行政学院副教授。 1976-1981年 约旦大学经济和行政学院助理教授。 1972-1976年 约旦大学经济和行政学院会计系主任。 1980-1981 年 美国得克萨斯大学奥斯汀分校 LBJ 公共事务学院 1978-1979年 访问学者。 美国波特兰州立大学客座教授。 1978年夏季 约旦大学经济和商业学院助理院长。 1975-1978年 1974-1975年 约旦大学经济和商业学院会计系主任。

出版物

著作 (英文)

- "The Badia of Jordan: A Process of Change", Amman: University of Jordan Press, 1987 (with others).
- "The Economies of the West Bank and Gaza Strip", Boulder: Westview Press, 1987.
- "The Bedouin of Jordan: A People in Transition", Amman: Royal Scientific Society Press, 1987 (with others).
- "The Small and Handicraft Industries in Jordan", Amman: Industrial Development Bank, n.d., 1976 (with others).

著作 (阿拉伯文)

- "Contemporary Issues in Jordan", Editing and Introduction, Amman and Beirut: Abdel Hamid Shoman Foundation and Arab Institute for Studies and Publications, 2001.
- "Accounting Principles", New York: John Wiley and Sons, 1983 (with others).
- "Accounting for Executives", Amman: El-Dustour Press, 1982 (with others).
- "Research Methodology in Social Sciences and Humanities", Amman: Royal Scientific Society Press, 1977 (with others), Third Edition, 2002.
- "Cost Accounting: Principles, Procedures and Control", Amman: Philadelphia Publishing House, 1975.

文章 (英文)

- "Bedouin Settlement: Organizational, Legal and Administrative Structure: The Experience of Jordan", in: Galaty, John G., Aronson, Dan and Salzman, Philip Carl, Eds., *The Future of Pastoral Peoples*, Ottawa: International Development Research Center, 1981 (with another).
- "Foreign Companies in Jordan: Problems and Prospects", in: *Arab Journal of Administration* (October 1979) (with another).
- "West Asia and Southeast Asia: A Commentary", in: *Economic Relations Between West Asia and Southeast Asia*, Singapore: Institute of Southeast Asian Studies, 1978.
- "Conditions of Some Working Women in Jordan", in: *Arab Journal of Administration*, 1978, (with others).
- "Doing Business in the Arab World: Problems and Prospects", *The Arab World Business Opportunities*, Singapore: Compa Publications, 1977 (with another).
- "Amman Region and its Weight in Jordan's Economy", *Orient*, 1976 (with others).

文章 (阿拉伯文)

- "Education in Jordan and the Requirements of the Twenty First Century", in: *Jordanian Contemporary Issues in Jordan*, 2001.
- "The Relationship between Accounting Variables and Market Beta as a Measure of Systematic Risk in Public Shareholding Companies in Jordan", *Dirasa*t, 1996 (with another).
- "The Use of Financial Ratios to Predict Highly Successful Industrial Corporations in Jordan", *Dirasat*, 1990 (with another).
- "Annual Financial Reports of Jordanian Industrial Corporations and their Relevance for Investment Decisions", *Dirasat*, 1990 (with another).
- "Information Content of Annual Financial Reports in Jordanian Corporations Trading Volume", *Dirasa*t, 1989 (with another).
- "Timeliness of Financial Reports in Jordanian Industrial Corporations", *Dirasat*, 1988 (with another).
- "Information Content of Accounting Income Numbers in Jordanian Industrial Corporations", *Abhath Al-Yarmouk*, 1988 (with another).
- "Financial Ratios as Predictors of Failure in Jordanian Industrial Corporations", *Dirasat*, 1987 (with another).

- "Disclosures in Financial Annual Reports in Jordanian Industrial Corporations", *Dirasat*, 1986 (with another).
- "The Extent of Utilization of Cost Accounting Systems in Jordanian Industrial Corporations", *Dirasat*, 1986 (with another).
- "Inflation Accounting in Jordanian Corporations: A Case Study", *Economics and Administrative Research*, 1981.
- "The Accounting Function and the Chief Accountant in Jordanian Corporations", *Dirasat*, 1981.
- "The Use of Simultaneous Equations in Service Department's Cost Allocation: A Case Study", *Journal of Business Research*, 1980.
- "The Investment Climate in Jordan", Businessmen, 1978.
- "Internal Control in Corporations: A Quantitative Evaluation", *Dirasat*, 1976 (with another).
- "Modern Construction Industries: A Case Study", *Dirasat*, 1975 (with another).
- "The Use of Linear Programming in Fixed Cost Allocation: The Case of Paper and Cardboard Manufacturing Company", Proceeding of the Second Annual Conference of Operations Research, Cairo: Egyptian Society of Operations Research, 1975.

下列机构成员 (未全部列出)

约旦大学校外

- 约旦高等教育委员会副主席,1998-2003年。
- 约旦高等教育委员会成员,1991-2004年。
- 约旦美国大专院校毕业生校友会主席,安曼,1991年至今。
- 国际 Wasfi Tall 年度奖和伊斯兰信息和研究中心董事会成员,安曼,1996-2000年。
- 地中海大学指导委员会成员, 意大利, 1996-1998年。
- 外交协会理事会理事,安曼,1995-1998年。
- 世界事务理事会理事,安曼,1984-1998年。
- 国际大学联合会执行委员会副理事,巴黎,1995-1998年。
- 约旦-美国教育交流委员会 (富布赖特) 成员兼财务主任, 1994-1997年。

- 美国会计协会成员, 1991-1996年。
- 约旦政府经济顾问委员会成员, 1991-1993年。
- 约旦高等教育政策评估咨询委员会成员兼主席,1988-1991年和1991-1994年。
- 卡塔尔大学行政和经济学院咨询委员会成员, 1985-1992年。
- 外国大学授予学位评价委员会主席, 1986-1991年。
- 约旦审计委员会成员, 1985-1991年。
- 约旦民族宪章编纂委员会成员,1989-1990年。
- 约旦香烟和烟草公司董事会成员,1984-1990年。
- 社区学院工商课程评估委员会主席, 1985-1986年。
- 联合保险公司和阿拉伯一比利时保险公司资产负债重新评估委员会成员, 1986年。

约旦大学校内

- 约旦大学战略研究中心委员会成员,2002年至今。
- 大学理事会主席, 1991-1998年。
- 院长理事会主席, 1991-1998年。
- 任命和晋升委员会主席, 1991-1998年。
- 投资基金董事长, 1991-1998年。
- 节约储金董事长, 1991-1998年。
- 战略研究中心主席, 1991-1998年。
- 住房基金董事长, 1986-1990年。
- 咨询、技术服务和研究中心主席,1984-1990年。
- 财务委员会主席, 1986-1990年。
- 在我长期的大学任职期间,担任过太多的委员会成员,无法在此一一列举。

奖章

- 一等独立奖章
- 杰出教育奖章
